

HAQQINDA

Dövri mətbuatda

2026

Seyran Səxavət - 80

Dostəli, Ə. Səxavətli sözün solmaz tərəvəti [Mətn] : Seyran Səxavət – 80 /Ə. Dostəli //Xalq qəzeti.- 2026.- 17 mart (№ 49).- S.10.

Həşimov, Rafiq. Mən onunla tanış olanda hardasa 50 yaşı olardı [Mətn]: Seyran Səxavət-80 /R. Həşimov //Ədalət.- 2026.- 13 mart (№10).-S.11.

Kəngərli, Aləm. Sözün keşikçisi-Seyran Səxavət [Mətn]: Seyran Səxavət-80 /A. Kəngərli //Ədalət.-2026.- 13 mart (№10).-S.11.

Qismətoğlu, Faiq. Kəndinə oxşayan adam... [Mətn] / F.Qismətoğlu // Ədalət.- 2026.- 6 mart (№ 09).- S.6.

Qoca, Şəmsi. Sözün səxavəti [Mətn] / Ş.Qoca // 525-ci qəzet.- 2025.- 16 dekabr (№229).- S.13. // Ədalət.- 2025.- 19 dekabr (№48).- S.11. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2026.- 16 yanvar (№2).- S.11.

Mədətoğlu, Əbülfət. Biri Sədi, biri Sözdü qolboyun [Mətn]: Ustadım Seyran Səxavətin şeirini işığında Dədə Süleymanın Ruhuna... / Ə. Mədətoğlu // Ədalət.- 2026.- 13 mart (№10).- S.8.

2025

Müşfiq, Şahanə. Seyran Səxavət yaradıcılığı Türkiyədə elmi iş mövzusu olub [Mətn] / Ş.Müşfiq // 525-ci qəzet.- 2025.-26 fevral (№36).- S.9. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 21 fevral (№7).- S.27.

Seyran Səxavətin "Seçilməmiş əsərlər" seriyasından yeni kitabları çapdan çıxıb [Mətn] // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 5 dekabr, № 47-48.- S.21.

Seyran Səxavətin romanları ilə bağlı dissertasiya müdafiə edilib [Mətn] // Ədalət.- 2025.- 21 fevral (№7).- S.9.

Uğur, Turan. Seyran Səxavət ucalığı [Mətn] / T.Uğur // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 19 sentyabr (№34).- S.18.

2024

Həzi, Bahəddin. O Seyran Səxavət və bu Seyran Səxavət... [Mətn] / B. Həzi // Ədəbiyyat qəzeti.- 2024.- 15 iyun, № 22.- S.39.

Hümmətova, Günel Saleh qızı. Seyran Səxavətin nəsrində bədii təcəssümün yeni üsulları ("Hamı elə bilirdi" və "Yüz ilin kişisi" hekayələri əsasında) [Mətn] / G.Hümmətova //Azərbaycan dili və ədəbiyyat tədrisi: Elmi-metodik jurnal.- 2024.- №1(279).- S.83-90.

Mədətoğlu, Əbülfət. Sözlə musiqinin əkizliyi ... [Mətn] / Ə.Mədətoğlu // Ədalət.- 2024.- 13 sentyabr (№35).- S.9.

2023

"Qoy meh sığallasın telini sənin..." [Mətn]: Beyləqanda Seyran Səxavətlə görüş keçirilib // Mədəniyyət.- 2023.- 17 may.- S.4.

Abbas, Aqil. Seyran Səxavətin Qarabağ səfəri [Mətn] / A.Abbas // 525-ci qəzet.- 2023.- 19 may.- S.12.

Əlihüseyn, Vasif. Yazıçı: "Əgər bu faciələr bizə lazımdırsa, ermənilərlə dost olaq..." [Mətn] / V. Əlihüseyn // Ədalət.- 2023.- 21 aprel.- S.5.

Mədətoğlu, Əbülfət. Biri Sədi, biri Sözdü qolboyun [Mətn]: Ustadım Seyran Səxavətin şeirini işığında Dədə Süleymanın Ruhuna... / Ə.Mədətoğlu // Ədalət.- 2023.- 15 dekabr.- № 48.- S.6.

2022

Həsənli, Ağacəfər Hüseyn oğlu. Seyran Səxavət "şineli" [Mətn]: Ədibin 75 yaşına gecikmiş essevari etiraf məktubu /A. Həsənli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2022.- 18 iyun.- S.12-13.

Həzi, Bahəddin. "Yüz ilin kişisi": Ədəbiyyat-adam [Mətn] / B.Həzi // 525-ci qəzet.- 2022.- 23 dekabr.- S.12.

Qismətoğlu, Faiq. Dünya boyda işıq [Mətn] / F.Qismətoğlu // 525-ci qəzet.- 2022.- 12 yanvar.- S.14. // Ədalət.- 2022.- 15 yanvar.- S.4.

Mədətoğlu, Əbülfət. Sözlə musiqinin kəsişmə nöqtəsində... [Mətn]: Ustadım Seyran Səxavətin şeirini dinlədim / Ə. Mədətoğlu // Ədalət.- 2022.- 26 noyabr.- S.6.

Seyran Səxavətlə görüşü [Mətn] // Mədəniyyət.- 2022.- 23 dekabr.- S.4.

Yalçın, Nadir. Seyran Səxavətlə Dilçilik İnstitutunda görüş olub [Mətn]: Ədibin dilçi alimlərlə söhbətində ana dilimizə münasibətdəki problemlərdən danışılıb / N.Yalçın // 525-ci qəzet.- 2022.- 14 aprel.- S.9.

2021

Seyran Səxavət - 75

"Azərbaycan ədibləri" seriyasından-"Seyran Səxavət" [Mətn] // Ədəbiyyat qəzeti.- 2021.- 17 iyul.- S.13.

Adıgözəl, Aida. "Seçilməmişlərin" seçilmişsi [Mətn] / A.Adıgözəl // 525-ci qəzet.- 2021.- 9 aprel.- S.13.

Bəhmənli, Vaqif. Bahar səxavəti [Mətn] : Bütöv sənətkar haqqında yarımçıq yazı / V. Bəhmənli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2021.- 20 mart.- S.8-10. // Ədalət.- 2021.- 20 mart.- S.9; 30 mart.- S.6.; 1 aprel.- S.6.

Bəhmənli, Vaqif. Bahar Səxavəti [Mətn]: Bütöv sənətkar haqqında yarımçıq yazı: Seyran Səxavət - 75 / V.Bəhmənli // 525-ci qəzet.- 2021.- 20 mart.- S.18-19.

Əbilov, Etibar. "Seyran Səxavət bütövlüyü" [Mətn] / E.Əbilov // 525-ci qəzet.- 2021.- 20 mart.- S.23.

Fəxri, Zakir. "Ədəbi və əbədi Seyran Səxavət qalasından xatirələr" [Mətn] / Z.Fəxri // 525-ci qəzet.- 2021.- 16 yanvar.- S.15. // Ədalət.- 2021.- 16 yanvar.- S.9.

Qaragözova, Elnarə. Seyran Səxavətin hekayələrində yaddaş [Mətn] : Seyran Səxavət-75 / E. Qaragözova // Ədəbiyyat qəzeti.- 2021.- 20 mart.- S.11.

Qismətoğlu, Faiq. Bal damır [Mətn] / F.Qismətoğlu // Ədalət.- 2021.- 6 fevral.- S.6.

Mədətoğlu, Əbülfət. Savab qazanmaq üçün... [Mətn] : Seyran Səxavətdən yazdım // Ə.Mədətoğlu // Ədalət.- 2021.- 30 yanvar.- S.8.

Məhərrəmli, Zəfərrəzadə İsmayıl qızı. Qarabağ mədəni mühitinin vəsfi [Mətn] / Z. Məhərrəmli // Ədalət.- 2021.- 1 iyul.- S.6.

Mirqasımov, Oqtay. Sağlam toxum səpicisi [Mətn] : Seyran Səxavət-75 / O. Mirqasımov // Ədəbiyyat qəzeti.- 2021.- 20 mart.- S.6.

Müşfiq, Şahanə. Seyran Səxavətin Özü və Sözü "Kardeş kalemlər"də [Mətn] / Ş.Müşfiq // 525-ci qəzet.- 2021.- 13 mart.- S.15.

Rəis, Xəyalə. Alnına yazılanları kağıza köçürən adam... [Mətn]: Seyran Səxavət -75 // Kaspi.- 2021.- 30 yanvar.- S.15.

Rzalı, Nadir. "O binanın bircə fasadı bütün ermənilərdən dəyərlidi" [Mətn] : yazıçı Seyran Səxavət onun üçün çox əziz məkan olan, erməni vandalizminin viran qoyduğu "Araz" qəzetinin redaksiyası barədə xatirələrini bölüşüb / N. Rzalı // 525-ci qəzet.- 2021.- 17 aprel.- S.11.

Sevgin, Dayandır. Seyran Səxavət bilyardda ruz yazıçı Andrey Bitovu necə uddu [Mətn]: Yazıçı Seyran Səxavətin gənclik və uşaqlıq dostu Asif Eminov onunla bağlı xatirələrini bölüşür / D.Sevgin // 525-ci qəzet.- 2021.- 12 mart.- S.14.

Seyran Səxavət-75 [Mətn] // Ədəbiyyat qəzeti.-2021.- 20 mart.- S.6. // Ədalət.- 2021.- 20 mart.- S.8.

Vahid, Təranə. Allahın ərköyün bəndəsi [Mətn] / T. Vahid // Ədalət.- 2021.- 13 aprel.- S.5.

Yalçın, Nadir. "Kitab oyunu"nda əvəzsiz "Oyunçu"muz [Mətn] : Yazıçı Seyran Səxavətlə görüşdən qeydlər / N.Yalçın // 525-ci qəzet.- 2021.- 13 oktyabr.- S.15.

Yusifli, Vəqif Əziz oğlu. Seyran Səxavət-Gözüne işiq düşmüş adam [Mətn] / V.Yusifli // Ədalət.- 2021.- 11 fevral.- S.6.

Yusifli, Vəqif Əziz oğlu. Seyran Səxavət - Gözüne işiq düşmüş adam [Mətn] / V.Yusifli // Ədalət.- 2021.- 13 fevral.- S.9.

Zərrabqızı, Xəyalə. Qapı [Mətn] : Seyran Səxavət - 75 / X.Zərrabqızı // Ədalət.-2021.- 28 yanvar.- S.5.

Zərrabqızı, Xəyalə. Seyran Səxavət dünyası [Mətn] / X. Zərrabqızı // Ədalət.- 2021.- 18 fevral.- S.6.

Zərrabqızı, Xəyalə. Seyran Səxavət dünyası [Mətn] / X.Zərrabqızı // Ədalət.- 2021.- 16 fevral.- S.6.

Zərrabqızı, Xəyalə. Seyran Səxavət dünyası [Mətn] / X.Zərrabqızı // Azərbaycan: Ədəbi-bədii jurnal.- 2021.- №3.- S.167-171.

Zərrabqızı, Xəyalə. Seyran Səxavət mənim 75 yaşlı balamı [Mətn] / X.Zərrabqızı // 525-ci qəzet.- 2021.- 2 mart.- S.12.

Zərrabqızı, Xəyalə. Sözü boyda Adam [Mətn] : Seyran Səxavət-75 / X. Zərrabqızı // Ədəbiyyat qəzeti.- 2021.- 20 mart.- S.7. // Üç nöqtə.- 2021.- 18 mart.- S.12.

2020

Bayramqızı, Pərvanə. Müdrik adam [Mətn] / P.Bayramqızı // Ədalət.- 2020.- 5 mart.- S.6.

Əlişqızı, Hicranə. Ziyalılardan Ordumuza dəstək [Mətn] / H.Əlişqızı // Unikal.-2020. - 3 oktyabr. - S. 19.

Nəhrəmli, Arzu Kazım qızı. Özü yıxılanı həyat bağışlamır... [Mətn] / A.Nəhrəmli // Ədalət.- 2020.- 5 sentyabr.- S.9.

2019

Əfəndiyeva, Xəyalə. Bayrağımıza söykənən sənətkar [Mətn] / X.Əfəndiyeva // Ədalət.- 2019.- 30 may.- S.6.

Əfəndiyeva, Xəyalə. Böyük hərflərlə ADAM... [Mətn] / X.Əfəndiyeva // 525-ci qəzet.- 2019.- 17 aprel.- S.21.

Əfəndiyeva, Xəyalə. Min ilin doğması [Mətn] : Seyran Səxavətin Yusif Səmədoğluna həsr olunmuş "Kəngürü" kitabına ön söz əvəzi / X.Əfəndiyeva // Ədalət.- 2019.- 4 may.- S.10.

Əfəndiyeva, Xəyalə. Seyran Səxavət mənim 73 yaşlı balamdı... [Mətn] : (Gündəliyimdən səhifələr) / X.Əfəndiyeva // Ədalət.- 2019.- 13 aprel.- S.7.

Həşimzadə, Nicat. Nəsrin və bədii dilin Seyran Səxavət modeli [Mətn] / N.Həşimzadə // 525-ci qəzet.- 2019.- 24 yanvar.- S.7.

Pənəh, Gülxani. Seyran Səxavətin "Seçilməmiş əsərləri" [Mətn] / G.Pənəh // Ədalət.- 2019.- 2 fevral.- S.9.

Şahanə. Seyran Səxavətin Gənc Ədiblərlə görüşü [Mətn] / Şahanə // 525-ci qəzet.- 2019.- 16 fevral.- S.10.

Teyyub, Fəxrəddin. Köhnə kişiye məktub [Mətn] / F. Teyyub // Ədalət.-2019.- 2 mart.- S.9.

Zeynal, Cavad. Mələk dizi [Mətn] / C.Zeynal // 525-ci qəzet.- 2019.- 4 dekabr.- S.19;23.

2018

Əfəndiyeva, Xəyalə. Ömrün nəsrdəki mənzərəsi: zirvədən geriye baxanda... [Mətn] / X.Əfəndiyeva // 525-ci qəzet.- 2018.- 14 noyabr.- S.6.

Əfəndiyeva, Xəyalə. Seyran Səxavətin dilinin obrazlılığı - obrazlarının dili [Mətn] / X.Əfəndiyeva // Ədalət.- 2018.- 27 oktyabr.- S.9.

Məhərrəmov, Təranə. Niyə həmişə yox, ancaq yubileydən yubileyə? [Mətn]: Kitabı yaradan müəllif, müəllifin taleyini yaradan isə cəmiyyətdir / T.Məhərrəmov // Kaspi.- 2018.- 27-29 oktyabr.- S.10.

Müşfiq, Şahanə. Seyran Səxavət gənclərlə görüşüb [Mətn] / Ş.Müşfiq // 525-ci qəzet.- 2018.- 2 oktyabr.- S.3.

Nəringül. Ana dili - Milli ideyanın özülü kimi... [Mətn] / Nəringül // Qobustan: Sənət toplusu.- 2018.- №04.- S. 6-17.

Seyran Səxavət də "Hər yer ədəbiyyat" dedi [Mətn] // Ədəbiyyat qəzeti.- 2018.- 20 oktyabr.- S.32.

2017

Məcıdova, X. Seyran Səxavət oxucularla bir arada [Mətn] / X. Məcıdova // Ədəbiyyat qəzeti.- 2017.- 29 aprel.- S.7.

Müşfiq. Seyran Səxavətin Sumqayıtda oxucularla görüşü oldu [Mətn] / Müşfiq // 525-ci qəzet.- 2017.- 29 aprel.- S.13.

Rzayeva, Məlahət. YAZIÇI “NANKOR ÖVLAD” MÜZAKİRƏSİ AÇDI [Mətn] / M.Rzayeva // Şərq.-2017.- 7 fevral.- S.7.

2016

"Mənə elə gəldi ki, bütün Azərbaycan Aşağı Veysəllidədir..." [Mətn] Yazıçı Seyran Səxavət ön cəbhədə əsgərlərlə görüşüb // 525-ci qəzet.- 2016.- 25 iyun.- S. 13.

Anar. Seyran Səxavət-70 [Mətn] : Ad günün mübarək, Seyran! /Anar // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 19 mart.- S.2.

Cəbrayıloğlu, Etibar. Nəsrimizin Seyranı, ədəbiyyatımızın Səxavəti [Mətn] / E.Cəbrayıloğlu // Ədalət.- 2016.- 19 mart.- S.6.

Quliyev, Hətəm Hidayət oğlu. Həyat xırdalıqların cəmididi: [Mətn] Akademik Hətəm Quliyev yazıçı Seyran Səxavət haqqında danışdı /H. Quliyev; Müsahibəni apardı Sərvaz // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 27 fevral.- S.19.

Məhərrəmov, Təranə. Ən gözəl əsəri şəhidlər yazdı... [Mətn] Yazarların fikrincə, indi hamı Qarabağdan yazmaq istəyir / T.Məhərrəmov // Kaspi.- 2016.- 9-11 aprel.- S.14.

Nuri, Elmin. Dünyadan DÜNYAYA səyahət [Mətn] / E.Nuri // 525-ci qəzet.- 2016.- 4 may .- S.4.

Poladov, Fuad Ağarəhim oğlu. “Onun varlığı nizamlayıcı rolu oynayır” [Mətn] Fuad Poladov:Seyran Səxavət əsərlərindəki müsbət qəhrəmanların həyatda sona qədər arxasında dayanmağı bacardı" / F.Poladov; müsahibəni apardı C.Musaoğlu // 525-ci qəzet.- 2016.- 12 mart.- S. 19.

Rüstəmxanlı, Sabir Xudu oğlu. Sözü Səxavəti [Mətn] /S. Rüstəmxanlı//Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 9 aprel.- S.29.

Seyran Səxavət- 70 [Mətn] / B. Vahabzadə, R. Rövşən [və b.] // Ulduz.- 2016.- №3. - S.20-25.

Seyran Səxavət haqqında deyirlər ki... [Mətn] Seyran Səxavət – 70 // Kaspi.- 2016.- 5-7 mart. - S.10.

Seyran Səxavət-70 [Mətn] // Ədəbiyyat qəzeti.-2016.- 12 mart.- S.19.

Seyran Səxavətin 70 illik yubileyi qeyd olundu [Mətn] // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 16 aprel.- S.13.

Şəfa, Şəfiqə. Seyran Səxavətin 70 illik yubileyi qeyd olundu [Mətn] /Ş.Şəfa // Ədalət.-2016.- 16 aprel .- S.16.

Şəmsizadə, Nizaməddin Şəmsəddin oğlu. Yəhudi əlifbası ilə yazılan nekroloq [Mətn] / N. Şəmsizadə // Ədəbiyyat qəzeti.-2016.- 12 mart.- S.19.

Şəmsizadə, Nizaməddin Şəmsəddin oğlu. Yəhudi əlifbasıyla yazılan nekroloq [Mətn] Xalq yazıçısı Elçinin Seyran Səxavətə teleqramı / N.Şəmsizadə // Kəsp. - 2016. - 19-28 mart. - S.19.

Şükürlü, Müşfiq. Seyran Səxavətin 70 illiyi Yazıçılar Birliyində qeyd olunub" [Mətn] /M.Şükürlü // 525-ci qəzet. - 2016. - 16 aprel. - S.13.

Yaqub, Musa. Musa Yaqub: "Seyran Səxavət ədəbiyyatda ölməzlik qazanıb" [Mətn] Seyran Səxavət-70 / M.Yaqub; müsahibəni apardı X.Zərrabqızı // 525-ci qəzet. - 2016. - 19 mart. - S.16-17. // Təzadlar.-2016. - 12 aprel. - S.14-15.

Yusifli, Vaqif Əziz oğlu. "Mən zamanın işindəyəm..." "Bu uşağın böyük gələcəyi var" Seyran Səxavətin 70 yaşı [Mətn] /V.Yusifli//Azərbaycan: jurnal.-2016.- №3. - S.87-94.

Yusifli, Vaqif Əziz oğlu. "Mən zamanın içindəyəm...", yaxud "yoldaşlar, bu uşağın böyük gələcəyi var!" [Mətn] Seyran Səxavət-70 / V.Yusifli // 525-ci qəzet. - 2016. - 15 aprel. - S.4.

Yusifzadə, Camal. Heyifki, ömrün qaralması yoxdur... [Mətn] / C. Yusifzadə // Qobustan:Sənət toplusu.-2016.- №1.- S.19.

Yusifzadə, Camal. Keçmişə dəyib qayıdaq? Seyran Səxavətin 70 yaşı [Mətn] / C.Yusifzadə //Azərbaycan: jurnal.-2016.- №3. - S.87-94.

Zərrab, Xəyalə.Yüzə doğru Alınma yazılanları kağıza köçürən adam... [Mətn] / X. Zərrab // Qobustan:Sənət toplusu.- 2016.- №1.- S.19.

Zərrabqızı, Xəyalə. Dirilər üçün yazılmış nekroloq [Mətn]: Seyran Səxavət təsvirlərində tünd boyalardan çəkinməyən yazıçıdır / X. Zərrabqızı // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 26 noyabr.- S.18-19.

Zərrabqızı, Xəyalə. Gerçəkliyin simvolikası Seyran Səxavət qələmində [Mətn] 70 illiyi ərəfəsində yazıçının yaradıcılığına bir baxış / X.Zərrabqızı // 525-ci qəzet.- 2016.- 16 fevral.- S.6.

Zərrabqızı, Xəyalə. Kəskin süjetli mövzular, koloritli epik qəhrəmanlar [Mətn] / X.Zərrabqızı // Mədəniyyət.- 2016.- 18 mart.- S.12.

Zərrabqızı, Xəyalə. Kiçik əhvalatlarda böyük həqiqətlər... [Mətn] Seyran Səxavət - 70 /X.Zərrabqızı // Kredə.- 2016.- 25 mart.- S.4-5.

Zərrabqızı, Xəyalə. Seyran Səxavət yaradıcılığı: millilikdən bəşəriliyə [Mətn] /X.Zərrabqızı // 525-ci qəzet.-2016.- 5 mart.- S. 18.

Zərrabqızı, Xəyalə. Seyrandan Səxavətlə Seyran Səxavət -70 [Mətn] / X.Zərrabqızı // Ulduz.- 2016.- №3. - S.20-25.

Zərrabqızı, Xəyalə.Gerçəkliyin simvolikası Seyran Səxavət qələmində [Mətn] / X.Zərrabqızı // 525-ci qəzet.- 2016.- 17 fevral.- S.4.

2015

Qacar, Mahmud. "Qaçacaq"ın müəllifinə cavab məktubu [Mətn] / M.Qacar // Ədalət.- 2015.- 11 iyul.- S.14.

Qədir, Cavid. Seyran Səxavət "Seçilməmiş əsərlər"ini Yazıçılar Birliyində təqdim etdi [Mətn] / C.Qədir // 525-ci qəzet.-2015.- 28 may.- S. 7.

Yusifli, Vaqif Əziz oğlu. Dünyanın işıqlı və qaranlıq lövhələri [Mətn] (Seyran Səxavətin nəsrində) I məqalə / V.Yusifli // Ədalət.- 2015.- 9 iyun.- S. 7.

Zərrabqızı, Xəyalə. Alnına yazılanları kağıza köçürən adam... [Mətn] "İnsan yalnız ölümə yaltaqlana bilmir..." (Seyran Səxavətin "İt intervüsü" hekayəsindən) / X.Zərrabqızı // 525-ci qəzet.- 2015.- 16 may.- S. 27.

Zərrabqızı, Xəyalə. Halal sözün övladı [Mətn] / X. Zərrabqızı // Ədəbiyyat qəzeti.- 2015.- 16 may.- S.26.

Zərrabqızı, Xəyalə. Qapı [Mətn] Seyran Səxavətin "Qaçhaq" romanından / X.Zərrabqızı // 525-ci qəzet.- 2015.- 23 may.- S. 24.

2014

Böyükçöl, Kəramət. Seyran Səxavət əla kişidir [Mətn] / K. Böyükçöl // Ədəbiyyat qəzeti.- 2014.- 26 iyun.- S.13.

Cahangir, Əsəd. Çağdaş Azərbaycan romanı: problemlər, mülahizələr [Mətn] / Ə. Cahangir və b. //Azərbaycan: jurnal.-2014.- №1.- S.12-30.

Pərvin. Özünü də sevirəm...- "Yüz Gözəl Sevgi Şeiri" [Mətn] Pərvinin təqdimatında / Pərvin // 525-ci qəzet.- 2014.- 28 iyun.- S. 21.

2013

Əfəndiyeva, Xəyalə Zərrab qızı. Seyran Səxavətin nəsrində psixologizmə dair [Mətn] / X.Z.Əfəndiyeva // Dil və ədəbiyyat: Beynəlxalq elmi-nəzəri jurnal.-2013.- №4(88). - S.244-246.

Əfəndiyeva, Xəyalə. Millilikdən bəşəriliyə... [Mətn] / X.Əfəndiyeva // Filologiya məsələləri / AMEA, M.Füzuli adına Əlyazmalar İnstitutu.- 2013.- №10.- S.452-457.

Əfəndiyeva, Xəyalə. Müasir romanda rəmzi-allegorik obrazların özəlliklərinə dair (Corc Oruellin və Seyran Səxavətin yaradıcılığı əsasında) [Mətn] / X.Əfəndiyeva // Dil və ədəbiyyat: Beynəlxalq elmi-nəzəri jurnal.-2013.- №2(86). - S.232-237.

Əfəndiyeva, Xəyalə. Şerti-metaforik üslubun bədii imkanları (V.Səmədoğlunun "Qətl günü" və S.Səxavətin "Nekroloq" romanları əsasında) [Mətn] / X.Əfəndiyeva // Filologiya məsələləri / AMEA, M.Füzuli adına Əlyazmalar İnstitutu.- 2013.- №2.- S.404-413.

2012

Əfəndiyeva, Xəyalə. Seyran Səxavət haqqında söz [Mətn] / X.Əfəndiyeva // Filologiya məsələləri / AMEA, M.Füzuli adına Əlyazmalar İnstitutu.- 2012.- №6.- S.542-546.

2010

Murtuzayev, Sadıq. Seyran Səxavətin "Bəhanə"si: (Roman barədə bir neçə söz) [Mətn] / S.Murtuzayev // 525-ci qəzet.- 2010.- 9 oktyabr. - S.18.

Pəniyeva, Günel. Seyran Səxavətin "Daş evlər" romanının ideya-bədii xüsusiyyətləri [Mətn] /G.Pəniyeva // Filologiya məsələləri / AMEA, M.Füzuli adına Əlyazmalar İnstitutu.- 2010.- № 5.- S. 267-271.

2009

Aruslu, Babək. "Bəhanə" romanının müəllifi Seyran Səxavətə bəhanəsiz məktub [Mətn] /B.Aruslu // 525-ci qəzet.- 2009.- 16 may. - S.19.

Aruslu, Babək. Ana bətnində içilmiş ilk və son and Və ya "Persona non grata" əsərinin müəllifi Seyran Səxavətə arzuolunan məktub [Mətn] / B. Aruslu // 525-ci qəzet.- 2009.- 20 iyun. - S.28.

Canıyev, Aydın. "Bəhanə" ad deyil... Hər zamanın yazarı olan Seyran Səxavətin ədəbi təşəkkürü haqqında [Mətn] /A.Canıyev // 525-ci qəzet.-2009.- 24 oktyabr. - S.26.

Cəbrayıloğlu, Etibar. Seyran Səxavətin sözü, iki kitabı və imzası : Tanınmış yazıçı "Bəhanə" və "Yəhudi əlifbası" kitablarını oxuculara təqdim etdi [Mətn] / E.Cəbrayıloğlu // Ədalət.- 2009. - 29 oktyabr. - S. 4.

Əsgərli, S. Seyran Səxavət Yazıçılar Birliyində [Mətn] / S.Əsgərli // Ədəbiyyat qəzeti..-2009.- 30 oktyabr.- S.6.

İsmayılov, Rəfik Afis oğlu. Sabir adına Kitabxanada daha bir ədəbi görüş [Mətn] / R.İsmayılov // 525-ci qəzet.-2009.- 23 iyun. - S.7.

İsmayılova, Turan. Seyran Səxavətin "Bəhanə"si var : Yazıçının yeni kitabı işıq üzü görüb [Mətn] / T.İsmayılova // Ədalət.-2009. - 10 sentyabr. - S. 4.

Məmmədli, E. "Hamı bir-birini it kimi tutacaq" Seyran Səxavət : "İçərişəhər böyük bir Azərbaycan evinin namus-qeyrətyeri sayılan yataq otağıdır və nadanlar öz yataq otaqlarına yadelliləri buraxdılar" [Mətn] / E.Məmmədli // Təzadlar.-2009.- 21-23 may.- S. 12.

Muxtarov, Arif. Yəhudinin əlifbası [Mətn] /A.Muxtarov // 525-ci qəzet.- 2009.- 4 fevral. - S.7.

1990

Rzayev, F. "Büst" fəlsəfəsinin faciəsi [Mətn] / F.Rzayev // Qobustan.- 1990.- № 4.- S.71-75.